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Kész a szívetek arra, hogy ma befogadjátok az Igét? Köszönjük! Ez az üzenet, amit ma 

megosztok veletek, azt hiszem, hogy nagyon nagy áldás lesz a számotokra. Meg fog áldani 

benneteket, és hiszem, hogy segíteni fog nektek az életetek minden területén. Gyógyulásban, 

anyagiakban, házasságban, gyermeknevelésben. Abban, hogy megszabadulj a nehézségektől, 

hogy megszabadulj a gonosznak a terhétől. Én hiszem, hogy amit ma hallani fogsz, az fel fog 

emelni téged, elváró szívvel legyél, fel fog ruházni erővel, fel fog ruházni téged hatalommal. 

Talán ez az egyik legfontosabb alapüzenet, amire minden egyes hívőnek szüksége van. 

Nagyon egyszerű, de hiszem, hogy nagyon felemelő lesz a számodra.  

Az elmúlt hetekben a hitről beszéltünk. Most is ezen a vonalon megyünk tovább. Egy 

kicsit máshonnan közelítjük meg a dolgot. Kérlek, lapozzátok a Bibliátokat a Márk 

evangéliumhoz. Nagyon szeretem ezt az Igét, és főleg azért szeretem, mert ami itt elhangzik, 

az Jézus szájából hangzik el. Jézus elmondott egy történetet a jelenlévőknek egy emberről, aki 

magot vet. Tudom, hogy nagyon sokszor hallottátok ezt a történetet, ismeritek ezt a történetet, 

de tudjátok, a hit az Isten Igéjének hallásából – nem az egyszeri hallásából, hanem a 

folyamatos hallásából lesz. A mai üzenetnek is ez a címe: A prédikálás bolondsága. 

Az Igéből vettem ezt a címet, majd fogjuk látni. Tehát Jézus elmondott egy történetet, 

hogy egy ember kimegy vetni. Jézus példázatokban beszélt, hiszen az akkoriban élő emberek 

egyszerű emberek voltak, akik értettek a mezőgazdasághoz. Tudták, hogyan működik a mag. 

Jézus nagyon egyszerű példán szerette volna nekik bemutatni Isten Igéjét. Elmondta, hogy 

egy ember kiment vetni, és volt, amelyik mag az útfélre hullott, volt olyan mag, amelyik a 

tövisek közé esett, volt olyan, amelyik a köves helyre esett, és volt olyan is, amelyik a talajába 

került, és az gyümölcsöt hozott. A tanítványok a végén értetlenül álltak, és nem értették ezt az 

egész dolgot, hogy Jézus miről beszél.  

Márk 4, 13–20. 

13. És monda nékik: Nem értitek ezt a példázatot? Akkor mimódon értitek meg majd 

a többi példázatot? 

Azt mondta Jézus, hogy ez egy annyira alapüzenet, hogy ha valaki ezt nem érti, akkor nem 

fogja érteni az összes többit sem. Azért hoztam ma ezt az üzenetet. Nézzük a következő 

igeverset, hogy miről szól.  

14. A magvető az Igét hinti. 

15. Az útfélen valók pedig azok, akiknek hintik az Igét, de amint hallják, azonnal 

eljön a sátán, és elragadja a szívükbe vetett Igét.  

16. És hasonlóképpen a köves helyre vetettek azok, akik amint hallják az Igét, mind-

járt örömmel fogadják, 

17. De nincs bennük gyökere, hanem ideig valók; azután, ha nyomorúság vagy 

háborúság támad az Ige miatt, azonnal megbotránkoznak.  

18. A tövisek közé vetettek pedig azok, akik az Igét hallják, 

19. De a világi gondok és a gazdagság csalárdsága és egyéb dolgok kívánsága 

közbejövén, elfojtják az Igét, és gyümölcstelen lesz. 

20. A jó földbe vetettek pedig azok, akik hallják az Igét és beveszik, és gyümölcsöt 

teremnek, némely harmincannyit, némely hatvanannyit, némely százannyit. 

Menjünk végig szépen ezen lassan. A magvető az Igét hinti. Jézus azt mondta az Igéről, 

hogy az egy mag. Mi van a magban? Mit tudtok róla? A magban élet van. Igaz? Tehát Isten 

megteremtette ezt a világot, és Isten mindent magról teremtett. Az első mag az Ő szava volt, 

mert kimondta, és meglett. Mi van az Igében? Az Igében élet van, az Igében erő van, az Ige a 

láthatatlanból a láthatóba hoz dolgokat. Az Ige egy mag. Mit tudunk még a magról? Hogy 

minden mag, a fajtája szerint terem. Igaz? Tehát ha kukoricát fogsz vetni, biztos, hogy nem 
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búzát fogsz learatni. Isten Igéje egy olyan mag, ami mit terem? Az utolsó versben van a 

válasz. A jó földbe vetett mag, akik hallják az Igét, beveszik, gyümölcsöt teremnek. Isten 

Igéje milyen mag? Isten szerinti gyümölcsöt terem. Mik az Isten szerinti gyümölcsök? Az 

áldás. Tehát a jó mag jó gyümölcsöt terem. A jó fa jó gyümölcsöt terem. Isten Igéje jó mag, 

akkor az jó gyümölcsöket fog teremni az életünkben. Miért jön azonnal a gonosz? A gonosz 

pontosan tudja az Isten Igéjében levő erőt, és azért, hogy téged megfosszon Isten áldásaitól, 

azért, hogy Isten Igéje ne kerüljön be a talajba. Mi a talaj az Igének? A mi szívünk. Az a talaja 

az Igének. Azonnal jön, és azonnal el akarja ragadni az Igét, ugyanis ha ellopta tőled a magot, 

akkor nem lesz termésed. Akkor nem lesz gyógyulás, nem lesz áldás, nem lesz gyarapodás, 

nem lesz növekedés. Lesz helyette zűrzavar. Ezért a gonosznak az a terve, hogy ellopja tőled, 

kivegye a magot.  

Miért akarja azonnal kivenni a magot? Azért, mert ha elültetsz egy kis fát, utána, ha 

akarod, egy mozdulattal ki tudod húzni. De mi történik két év múlva, amikor az már 

meggyökerezett? Akkor már egy kis gondod lesz vele, igaz? Tehát ugyanez a helyzet. A 

gonosz abszolút nem akarja, hogy ti meggyökerezzetek az Igében, és erősen ragaszkodjatok 

az Igéhez. Nem akarja azt, hogy gyökere legyen, és termésetek legyen. Éppen ezért van, hogy 

akik a köves helyre vetettek, és itt arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy amint hallják az 

Igét. Hogy veti a magvető a magot? Úgy, hogy hallják az emberek az Igét. Prédikálják az Igét. 

Jézus is ezt tette. A tanítványok is ezt tették. Hallják, tehát hallani Istennek a beszédét, ez 

nagyon-nagyon fontos. Látjátok, amint hallják az Igét, azonnal örömmel fogadják? Ki nem 

örül annak, hogy meg lehet gyógyulni? Ki nem örül annak, hogy Krisztusban gyarapodás 

van? Ha meghalljuk a jó hírt, a jó hír általában jó hatással van ránk, és a jó hírnek örülünk. 

Igaz? Azt hiszem ez mindannyiunknak így van. De nem gyökereznek meg. Hogyan lehet 

meggyökerezni az Igében? Úgy, hogy nem csak egyszer hallod, hanem folyamatosan hallod. 

Folyamatosan, folyamatosan hallod, és akkor alapot veszünk az Igében. Ha ez nem történik 

meg, akkor nem lesz termés, nem lesz gyümölcs.  

Ugyanez a helyzet, hogyha a bogáncsok közé vettettek. Ez egy fontossági sorrend. Hogyha 

az Igét, az Isten dolgait a legfölső polcra helyezzük, akkor nem tudja a gaz elnyomni az Igét. 

Ha elültetsz valamit, és ha nagyobb lesz a gaz, mint amit elültettél, akkor a gaz meg fogja 

fojtani azt a növényt, és nem lesz rajta termés. Mik ezek? Mindenkinek vannak gondjai. 

Mindenkinek vannak feladatai, mindenkinek vannak világi dolgai, de ha ezek a kívánságok 

nagyobbak és erősebbek, mint az a mag, akkor el fogja fojtani a növényt, és nem lesz termés, 

nem lesz gyümölcs.  

Mi az, amit akar Isten? Azt, hogy mi jó gyümölcsöket teremjünk. Először is meg kell 

érteni, hogy az Ige, az alap. Tehát Jézus erről tanít, hogy az Ige a jó mag. Ha jó terméseket, jó 

gyümölcsöket akarunk az életünkben, akkor meg kell hallanunk az Igét, először is el kell 

vetnünk az Igét. Tudjuk, hogy a hit hallásból, a hallás pedig Isten Igéjéből van. Ezt még lehet, 

hogy többször fogjátok hallani. Lapozzuk a Bibliánkat a Római levél 10. fejezetéhez.  

Róma 10,14–17. 

14. Mimódon hívják azért segítségül azt, akiben nem hisznek? Mimódon hisznek 

pedig abban, aki felől nem hallottak? Mimódon hallanának pedig prédikáló nélkül?  

Ezért küldte el Jézus a tanítványait, hogy menjetek, és hirdessétek, prédikáljátok az Evan-

géliumot az egész világon. Széles e világon. Mi módon hallanának pedig prédikáló nélkül?  

15. Mimódon prédikálnak pedig, ha el nem küldetnek? Amiképpen meg van írva: 

Mily szépek a békességet hirdetők lábai, akik jókat hirdetnek! 

16. De nem mindenki engedelmeskedett az Evangéliumnak. Mert Ésaiás azt mondja: 

Uram! Kicsoda hitt a mi beszédünknek?  

17. Azért a hit hallásból van, a hallás pedig Isten Igéje (Rhema) által. 

Menjünk az 1Korinthusi levélre. Jézus elküldte a tanítványokat, hogy prédikáljuk az Igét, 

hogy hirdessük az Igét. Ez az egyetlen módja annak, hogy az Evangélium terjedjen. A hit 
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hallásból van. Ahhoz, hogy az emberek meghallják, ahhoz prédikálni kell. Nézzük, hogy mit 

gondolnak erről az emberek: 

1Korinthus 1,18–21. 

18. Mert a keresztről való beszéd bolondság ugyan azoknak, akik elvesznek; de 

nekünk, akik üdvözülünk, Istennek ereje.  

Istennek az ereje. Tehát amikor hallgatod a prédikált Igét, amikor itt ülsz, és hallod, amit 

Jézus mondott, hallod az Igét, hallod a jó hírt, hallod az örömhírt, akkor Isten Igéje elkezd 

benned munkálkodni. Mert Isten Igéjében van az erő. Az Isten Igéjében lévő erő akkor tud 

felszabadulni, ha prédikálják, ha kimondják, és ha te egy jó talaja vagy az Igének, befogadod 

Isten Igéjét. A világnak a keresztről való beszéd az bolondság. Kenneth Hagin könyvében 

olvastuk, hogy az üdvösség szó, az a szozó, kiírtam ide magamnak. Az nem csak azt jelenti, 

hogy ha halljuk az Igét, és befogadjuk Jézust, akkor a mennybe kerülünk, ez a szó sokkal 

többet jelent. A szozó görög szó annyit jelent, hogy megszabadulni a gonosz terhétől, egész-

séget jelent, üdvösséget jelent, áldást jelent, gyarapodást jelent az életed minden területén. A 

keresztről való beszéd fogja hozni ezt az áldást. Tehát nekünk Isten ereje, ami a világnak 

bolondság. Nézd meg: 

19. Mert meg van írva: Elvesztem a bölcseknek bölcsességét és az értelmeseknek 

értelmét elvetem. 

A világnak az okoskodását kineveti Isten. Azt mondja:  

20. Hol a bölcs? Hol az írástudó? Hol e világnak vitázója? Nemde nem bolondsággá 

tette-é Isten e világnak bölcsességét?  

Következő igevers különösen nagyon tetszik nekem. 

21. Mert minekutána az Isten bölcsességében nem ismerte meg a világ a bölcsesség 

által az Istent, tetszék az Istennek, hogy az igehirdetés bolondsága által üdvözítse 

azokat, akik hisznek.  

Az igehirdetés bolondsága. Ezért akarja a gonosz azt, hogy ne gyere a gyülekezetbe, ezért 

akarja a gonosz, hogy ne hallgasd az Igét, ezért akarja a gonosz, hogy túl elfoglalt legyél 

ahhoz, hogy tápláld magad Isten Igéjével, mert onnantól kezdve meg tudja akadályozni azt, 

hogy gyümölcsöt teremjél. A te tökéletes fádat lepermetezi gyomirtóval. Ez a sok minden 

dolog, ami akadálya annak, hogy ne jöjjön gyógyulás, hogy a prédikált Ige ne legyen hatással 

az emberek testére. Ezért gyakran csodálkozunk, hogy elmegyünk, és hirdetjük az 

Evangéliumot, és vannak emberek, akik befogadják, akik áldást vesznek belőle, gyógyulást 

vesznek belőle. Ugyanott vannak, ugyanazt hallják, és mégis különböző hatással van Isten 

Igéje. Mi ennek az oka? Az, hogy milyen módon és hogyan hallgatjuk.  

Zsidó 4,2. 

2. Mert nékünk is hirdettetett az Evangélium, miképpen azoknak, de nékik nem 

használt a hallott Ige, mivel nem párosították hittel azok, akik hallották.  

Nem használt nekik a hallott beszéd. Miért? Mert nem párosították hittel. Nem párosították 

hittel. Fontos-e, van-e részed abban, hogy te áldást vegyél Isten Igéjéből? Sokan azt mondják, 

amikor valami baj van, hogy hát biztos ez volt Isten akarata. Biztos Isten így akarta. Nem. 

Nem! A kérdés az, hogy te milyen talaja vagy Isten Igéjének? Mert tetszett az Istennek, hogy 

az igehirdetés bolondsága által üdvözítsen. Ezért akar távol tartani a gonosz a gyülekezetből, 

ezért, amikor itt ülsz, és hallgatod az Igét, akkor Istennek az Igéje hatással van rád. Mert Isten 

Igéjében van az erő. Nem mindegy, hogy mit hallgatunk. Mindjárt arra is rátérünk.  

1Korinthus 1,22–24 

22. Mert egyfelől a zsidók jelt kívánnak, másfelől a görögök bölcsességet keresnek. 

23. Mi pedig Krisztust prédikáljuk, mint megfeszítettet, a zsidóknak ugyan 

botránkozást, a görögöknek pedig bolondságot; 

Figyeljetek ide! Kit prédikáljunk? A Krisztust. Nem a törvényt, nem a kárhoztatást, hanem 

kit prédikálunk? A Krisztust! A felkentet, a Messiást prédikáljuk. Az Ő nevében van az erő. 
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Itt beszél a vallásosokról, és beszél a pogányokról. A vallásosok nem fogadják el a 

Krisztusban lévő erőt, ők a saját teljesítésükre koncentrálnak, a pogány világnak pedig 

bolondságnak tűnik Istennek a bölcsessége.  

24. Ámde maguknak az elhívottaknak, úgy zsidóknak, mint görögöknek Krisztust, 

Istennek erejét és Istennek bölcsességét. 

Kit prédikálunk? A Krisztust. Honnan jön elő az erő? Honnan jön elő a gyógyulás? 

Honnan jön elő a szabadulás? Honnan jön elő az áldás? Hogyha a Krisztus prédikáltatik. Ez a 

prédikált Ige a hallás által fog hozzád jönni. Menjünk tovább, nézzük meg a Bibliában, hogy 

mi az eredménye a keresztről való üzenetnek:  

1Korinthus 2,2–5. 

2. Mert nem végeztem, hogy egyébről tudjak tiköztetek, mint a Jézus Krisztusról, 

mégpedig mint megfeszítettről.  

Kiről prédikál Pál? A Krisztusról, a megfeszítettről.  

3. És én erőtlenség, félelem és nagy rettegés közt jelentem meg köztetek. 

4. És az én beszédem és az én prédikálásom nem emberi bölcsességnek hitető 

beszédeiben, hanem Szellemnek és erőnek megmutatásában állott: 

Hogy jön elő Isten ereje a Szent Szellem által? A prédikálás által. Mert amikor az Igét 

hirdeted, amikor az Igét szólod – itt most nemcsak egy prédikátorról van szó, hanem terólad is, 

amikor kimondod Isten Igéjét, amikor megosztod valakivel Isten Igéjét, amikor prédikálod Isten 

Igéjét –, akkor jön a Szent Szellem, és Isten Igéje felkent, a teljes írás Istentől ihletett a Szent 

Szellem által. Amikor te mondod az Igét, a Róma 10-ben van: közel van hozzád a beszéd, a 

szádban van az Ige, Isten odaadta a legnagyobb, a leghatalmasabb dolgot nekünk, az Igét. A 

szánkba adta, és felhatalmazott bennünket, még az angyalok se tekinthetnek be, de nekünk a 

szánkba adta Isten erejét, hogy szólhatjuk az Igét, hogy az erővel, hatással legyen az életedre.  

5. Hogy a ti hitetek ne emberek bölcsességén, hanem Isten erején nyugodjék. 

Itt nem világi bölcsességről, nem intellektuális okoskodásról beszélünk, hanem arról az 

egyszerű Igéről. Arról az egyszerű Evangéliumról. Nézd meg, hogy Isten mit végzett el? 

Tanulatlan, a világ szerint műveletlennek tartott tanítványokon keresztül. Mert Istennek azt az 

egyszerű bölcsességét hirdették. Halászemberek, vámszedők, bűnösökből lett tanítványok, 

akiken keresztül előjött Isten Igéje, és Isten fölforgatta az egész világot. Az Ő Igéje által ma 

milliók élvezik annak az áldását, hogy prédikáltatik az Ige. Ezért olyan fontos ez az 

összejövetel is, ezért fontos, hogy az emberek hallják az Igét. Ha hallják az Igét, akkor 

hatással lesz rájuk, és nézzétek meg, amikor Jézust hallgatták:  

Lukács 5,15. 

15. A hír azonban annál inkább terjedt Őfelőle; és nagy sokaság gyűlt egybe, hogy Őt 

hallgassák, és hogy általa meggyógyuljanak az ő betegségeikből. 

Ez akkor történt, amikor meggyógyította a leprást, és mondta, hogy ne mondja senkinek. 

Figyeld, Őt hallgassák, és hogy általa meggyógyuljanak az ő betegségeikből. Innen jönnek elő 

a gyógyulások. Hogy hallgatják, hallgatják az Igét. Dórikával, a feleségemmel tegnap beszél-

gettünk arról, hogy voltunk egy összejövetelen, és prédikáltuk az Evangéliumot. Ott volt a 

művelődési háznak, aki kiadta a termet, a dolgozója, vagy vezetője.  Hívtuk, hogy jöjjön be az 

összejövetelre, ő nem jött be, hanem mint később megtudtuk, elbújt a függöny mögé. Ott volt 

a függöny mögött, ott hallgatta. Képzeljétek el, előjött, hogy a béna keze meggyógyult. Hozzá 

sem értünk. Hozzá sem értünk! Mi végezte ezt? Isten Igéje végezte el. 

Sok olyan eset van, hogy az emberek meggyógyulnak ott, a helyükön. Miért? Mert hallják 

az Igét, mert beveszik az Igét. Az Isten Igéjében levő erő felszabadul, és előjön az üdvösség 

részeként a gyógyulás, a szabadulás, az áldás. A helyes sorrend. Többször mondtam, hogy az 

utcai evangelizáción ezért nem tudom olyan jól érezni magam, én nem tudok prédikálni, 

akkor én le vagyok bénulva, mert nekem hatalmas hitem van abban, hogy a prédikált Ige az 

hatással van az emberekre. Azt, hogy itt már rátok tesszük a kezünket, az már csak egy dolog. 
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Múlt vasárnap is az Úr vak szemet nyitott meg. Még nem minden, miután itt a Szent Szellem 

keresztség volt, Erzsikével végezték, két kislány letett 5 és 5,5 dioptriás szemüveget. Itt 

vannak ma is a nagymamával. Letették a szemüveget. Szemüveg nélkül tökéletesen olvastak. 

Isten ezt mind úgy tudja elvégezni, hogyha az Evangéliumot prédikáljuk, a Krisztust, a 

feltámadt Krisztust. Nem pedig a törvényt.  

Nézzük meg, hogy van? Prédikálás, hallgatás, gyógyulás. Ha gondjaid vannak az életed 

bármilyen területén, akkor hallgasd, hallgasd, hallgasd az Igét! Hallgasd, hallgasd, hallgasd az 

Igét! Vedd be az Igét! Az feltölt téged erővel, és meg fognak oldódni a dolgok. Isten ereje 

felszabadul, és Isten Igéjében lévő erő nagyon-nagyon nagy hatással lesz a testünkre, és 

életünkre. Nézzünk igei bizonyítékokat, hogy amit beszélünk, az Isten Igéjéből van. Nem 

mindegy, hogy mit hallunk, és nem mindegy, hogy mit hallgatunk.  

Galata 3,1–5. 

1. Oh balgatag galáciabeliek, kicsoda igézett meg titeket, hogy ne engedelmeskedjetek 

az igazságnak, kiknek szemei előtt a Jézus Krisztus úgy íratott le, mintha köztetek 

feszíttetett volna meg?  

A galaták pogányok voltak, és hívőkké váltak. Mindig belopóztak olyan emberek, akik el 

akarták ferdíteni az Evangéliumot, a hívőket le akarták terelni Isten Igéjének igazságáról. Azt 

akarták, hogy az emberek levegyék a szemüket a kereszt munkájáról, hogy levegyék a 

Krisztusról a szemüket. Azt mondta Pál, hogy balgatagok, bolondok vagytok! Kicsoda igézett 

meg benneteket? Leírták, hogy a Krisztus hogy feszíttetett meg. Azt mondja, annyira 

elmagyaráztuk nektek, annyira prédikáltuk nektek, mintha itt, köztetek feszítették volna meg. 

Most miért kóricáltok másfelé?  

2. Csak azt akarom megtudni tőletek: a törvény cselekedeteiből kaptátok-é a Szelle-

met, avagy a hit hallásából?  

Kérdés, hogyan kaptuk a Szellemet? A törvény által? Történt gyógyulás, amikor az 

embereknek prédikálták a törvényt? Amikor a kárhoztatást prédikálták, és amikor fejbeverték 

az embereket az ószövetségi törvényekkel? Ott történt valami? Nem történt, és nem fog 

történni itt sem. Még mindig vannak emberek, akik ószövetségi törvényekkel verik fejbe az 

embereket, hogy bűntudatuk legyen, hogy jól lenyomják őket a porba. Nem kell őket 

lenyomni, sok ember már ott van amúgy is, hanem föl kell emelni. Isten Igéje fölemel onnan, 

a Krisztus fölemel onnan, az Ige fölemel.  

3. Ennyire esztelenek vagytok? Amit Szellemben kezdtetek el, most testben fejeznétek e?  

A ’Szellemben elkezdeni’ azt jelenti, hogy az Ige alapján, a Krisztus, a Felkent, a Messiás 

Igéje alapján történik, és nem pedig a törvény cselekedetéből. Az a testnek a cselekedete, 

amiről a Biblia beszél.  

4. Annyit szenvedtetek hiába? ha ugyan hiába. 

5. Annakokáért, aki a Szellemet szolgáltatja néktek és hatalmas csodákat tesz közöt-

tetek, a törvény cselekedeteiből, vagy a hit hallásából cselekszi-é? 

Honnan vannak a csodák? Honnan vannak a jelek? Honnan jön az áldás? Isten Igéjének 

hallásából. Most, hogy hallgatod az Igét, áldást veszel, erő jön a testedbe. Isten Igéje élő és 

ható, elhat mindenhova, és az életünk minden részére hatással van. Ha jön az Ige, a Szent 

Szellem folyamatosan ellát bennünket az ő erejével, mert az Ő Igéje felkent. Az Ő Igéje 

felkent. Nem mindegy, hogy miről szól az üzenet: a kereszt munkájáról, vagy a törvényről. 

Miért nincs gyógyulás, ahol a törvényt prédikálják? Ahol nem az Igét, ahol nem a tiszta 

Evangéliumot hozzák elő?  

Apostolok cselekedetei 14,7. 

7. És ott prédikálják vala az Evangéliumot. 

Mi az Evangélium? Jó hír. Miről szól? A Krisztusról, a Messiásról, Jézus keresztjéről, 

Jézus bevégzett munkájáról szól az üzenet. Tudjuk, hogy előtte sok helyen prédikált Pál. 

Prédikált a zsidók zsinagógájában, de kiűzték onnan, mert megfeszített Jézust, mint Messiást 
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hirdették ki, mint Krisztust, mint Megváltót. És ez nagyon nem tetszett nekik, elüldözték őket. 

Antiókhiában prédikáltak. De a zsinagógákban voltak pogányok is, akiknek viszont nagyon 

tetszett az üzenet. Elmentek Ikoniumba, és elmentek Listrába, Derbébe, tehát sok helyen 

prédikálták az Evangéliumot. Nézzük meg, hogy mi történt a prédikált Evangélium hatására: 

Apostolok cselekedetei 14,8–10. 

8. És Listrában ül vala egy lábaival tehetetlen ember, ki az ő anyjának méhétől fogva 

sánta volt, és soha nem járt. 

Elég súlyos eset, ugye? Nem tudom, hogy milyen lehetősége volt ennek az embernek, nem 

tudjuk, hogy a tudomány, a világ bölcsessége mit tud kezdeni egy ilyen esettel. Szerintem 

nem túl sok mindent, ezért mondja az Ige, hogy bolondsággá tette Isten a világ bölcsességét.  

9. Ez hallá Pált beszélni, aki szemeit reáfüggesztvén, és látván, hogy van hite, hogy 

meggyógyul, 

Hallá – ezt szeretném kiemelni. Mi történt ezzel az emberel? Az anyja méhétől sánta 

emberről beszélünk. Mit csinált ez az ember? Ült, és azt csinálta, amit most ti csináltok: 

hallgatott, hallgatott, és hallgatott. Nagyon megerőltető az, hogy hallgatunk? Nem, hallgatott, 

csak ennyit csinált ez az ember. Nem tudom, lehet, hogy a szeme, a szája tátva volt. Mi is 

láttunk olyan embereket, akik még a szájukat is tátva felejtették, amikor prédikáltunk, 

hirdettük az Evangéliumot, beszéltünk a gyógyulásról. Azonnal kihívtuk, mert tudtuk, hogy 

ott a gyógyulása megvan, mert befogadta az Igét. Nem csak a fülén, a száján keresztül is. 

Mindent kinyitott, hogy hallja az Igét, és ez biztos sokat segített neki. Nem tudom, hogy ez az 

ember is így volt-e, Pál látott-e rajta is ilyesmit. Valamilyen megnyilvánulás csak volt, hogy 

fogadókész, jó a vevőkészüléke az illetőnek.  

10. Monda nagy fenszóval: Állj fel lábaidra egyenesen! És felszökött, és járt. 

Halleluja! Dicsőség az Úrnak! Mit tett Pál? Mit csinált? Semmit nem csinált azon kívül, 

hogy prédikálta az Igét. Azt csinálta, amit most én is teszek éppen. Mit csinált az a béna 

ember? Ugyanazt csinálta, amit most te csinálsz: ült és hallgatta az Igét. És a bevett Ige, amit 

Pál prédikált, olyan hatással volt rá, hogy az az ember, aki soha nem tudott járni, egyszerűen 

fölállt a székből, fölpattant a lábaira, és visszanyerte az egészségét. Látták ezt a görögök, és 

Pált mindjárt Merkúriusnak, az istenek hírvivőjének akarták megkoronázni, Barnabást pedig 

Jupiternek. Istenek jöttek le az égből! – mindent mondtak. Alig bírta leállítani őket Pál: 

Hagyjátok már ezt abba, mi is hozzátok hasonló emberek vagyunk, csak nekünk van 

valamink, ami még nektek nincs! De nektek is lehet. Ez a hatalmas kincs, ez micsoda? Isten 

Igéje. Már korábban is, amikor ezt a történetet olvastam, nagyon kíváncsi voltam arra, hogy 

mi a csodát prédikálhatott ez a Pál, hogy ez ilyen hatást váltott ki?  Én is azt akarom 

prédikálni! Nos, ma elárulom nektek a titkot. Kíváncsiak vagytok rá? Úgyis elmondom, ha 

kíváncsiak vagytok, ha nem. El fogom mondani. Ha azt akarjátok, hogy Isten Igéje ilyen 

hatással legyen az emberekre, akkor mit kell prédikálni?  

Apostolok cselekedetei 14,3. 

3. Mégis sok időt töltöttek ott, bátran prédikálva az Úrban, aki bizonyságot tett az Ő 

kegyelmének Igéje mellett, és megadta, hogy jelek és csodák történjenek az ő kezeik által. 

Most figyelj: miről tett bizonyságot? A törvényről? Nem! Az Ő kegyelmének Igéje mellett, 

és megadta, hogy jelek és csodák történjenek az ő kezeik által. Ha te szeretnéd, hogy Isten 

csodákat végezzen a te kezeid által, akkor mit kell prédikálni? Az Ő kegyelmének az 

Evangéliumát. Az Ő szeretetének az Evangéliumát. Arról, hogy Isten mennyire szeret minket. 

Ha kinyitod a Bibliádat, az első lap és az utolsó lap között az olvasható, hogy Isten mennyire 

szeret bennünket. Ezt az üzenetet kell elvinni, nem azt, hogy mennyire vagy bűnös. Azt úgyis 

tudod. A bűnös úgyis tudatában van a bűnösségének. Hogy mit rontottál el, mit tévesztettél el, 

úgyis tudod. De amikor megismered Isten szeretetét, megismered Isten végtelen szeretetét, 

akkor nem elrohansz Istentől, hanem odarohansz hozzá, és hagyod, hogy átöleljen a 

szeretetével. Ez fog változást okozni az életedben.  
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Nézzük meg, hogy mit prédikált Pál Antiókhiában. Ez annak előtte volt, még mielőtt a 

sánta meggyógyult. Le van jegyezve Pál apostol egy prédikációja, felolvasom nektek. Ha 

szeretnéd az Evangéliumot prédikálni, és szeretnéd, hogy csodák történjenek, nem miattam 

történik, nem Pál miatt történik, nem valamelyik szolgáló miatt történik, hanem az Ige miatt. 

Őmiatta, a Felkent miatt, a Messiás miatt történnek ezek a dolgok.  

Apostolok cselekedetei 13,38. 

38. Azért legyen néktek tudtotokra atyámfiai, férfiak, hogy Őáltala hirdettetik néktek 

a bűnöknek eltörlése: 

Miről beszélt legeslegelőször? Nem vagytok bűnösök! Ha hisztek Krisztusban, ha hisztek 

Jézus bevégzett munkájában, akkor a bűnötök eltöröltetett. Nincs már az, hogy fölolvassak 

egy kárhoztató Igét valamelyik prófétától. Az ószövetségi próféta mit prófétált? Mivel jött? 

Az ítélettel jött általában, és kárhoztatással. És azzal jött, hogy térjetek meg, mert aztán 

irgum-burgum, kaptok a fejetekre! Ez volt az ószövetségben. Térjetek meg, változzatok meg! 

Mi történt itt Krisztusban? A bűneink eltöröltettek, a bűn többé nem akadály, és ez 

hatalmas jó hír volt az embereknek. Őáltala hirdettetik néktek a bűnök eltörlése a Krisztus 

által. Mindenekből, amikből a Mózes törvénye nem volt képes megigazítani titeket, Őáltala 

mindenki, aki hisz, megigazul. Dicsőség legyen az Úrnak! Mi történik? Aki hisz, azzal mi 

történik? Megigazul. Nem bűnös többé, és ez a hit azt okozza, hogy igazzá válik Isten előtt. 

Gondolj bele, hogy mi történik, ha folyamatosan a kegyelem üzenetét hallgatod. Hálát 

adok Istennek, hogy ránk talált ez az üzenet, és hosszú, hosszú évek óta a kegyelem üzenetét 

hallgatjuk itt, és ebben növekedünk. Az ördög úgyis fogja hozni a kárhoztatását, hogy te nem 

vagy elég jó, te nem vagy elég méltó, te nem vagy méltó rá, mert itt rontottad el, ott rontottad, 

el és amott rontottad el! Így van, ördög, igazad van, sokszor elrontottuk. Én nem vitatkozok 

veled, de nézz a keresztre, és beszéld meg ezt a kérdést Jézussal, mert Ő engem igazzá tett, ő 

engem megigazított, Ő engem méltóvá tett! Ezt tudnod kell neked, és ebben kell, hogy 

megerősítsed magad! Nem a hibáinkban, nem a tévesztéseinkben, hanem a kegyelemben kell, 

hogy stabilan megálljunk.  

Mi történik azokkal, akik hallgatják az Igét? Ez történik a kegyelem üzenetére, hogy Isten 

ereje kiárad, és Isten ereje elkezd munkálkodni az életünkben. Lehet, hogy az életed vala-

melyik területén vannak problémáid. Lebénultál, lehet, hogy a házasságod bénult le, lehet, 

hogy a gyerekeddel való kapcsolatod bénult le, lehet, hogy vannak területek, ahol 

szerencsétlennek érzed magad. Akkor mi az, amit tenni kell? Hallgatni, hallgatni, hallgatni és 

hallgatni a prédikált Igét. Bevenni Isten Igéjét, mert Isten Igéjéből erő fog előjönni. A 

prédikált Igében az a csodálatos, ahogy Isten kijelentés ad dolgokról, kijelentést ad olyan 

dolgokról is, amit nem prédikáltunk. Az Ésaiás 50-ben van egy csodálatos igevers:  

Ésaiás 50,4. 

4. Az Úr Isten bölcs nyelvet adott énnékem, hogy tudjam erősíteni a megfáradtat 

beszéddel, fölserkenti minden reggel, fölserkenti fülemet, hogy meghalljam Őt, miként a 

tanítványok. 

Beszéddel, Isten Igéjének beszédével. Hálát adunk Istennek az Igéjéért, és köszönjük az 

Úrnak. Az előbb beszéltem a Zsidókhoz írt levél 4. részéről. Nézzük meg akkor most meg ezt 

az Igeverset. 

Zsidók 4,2. 

2. Mert nékünk is hirdettetett az Evangélium, miképpen azoknak, de nékik nem 

használt a hallott Ige, mivel nem párosították hittel azok, akik hallották. 

Itt a nyugodalomba való bemenetelről szól a Biblia, de nézzük meg, hogy mi történik 

azokkal, akik hallják az Igét, és beveszik az Igét. Tehát, nekik használt a hallott Ige. Akik 

pedig hallották, de nem párosították hittel, azoknak nem használt Isten Igéje. Isten Igéjében 

van az erő, Isten Igéjében van az élet. Amikor Isten megteremtette a világot az Ő szavából, azt 

írja a Biblia: Minden, ami látható, az a láthatatlanból állott elő. Ezért fontos az, hogy halljuk 
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az Igét, a hallás hitet fog eredményezni, a hit pedig jó gyümölcsöket fog teremni, hogyha 

bevesszük Isten Igéjét, az Ő beszédét. Ezért nem jó neked, ha olyan kárhoztató üzeneteket 

hallasz, ami lenyom téged, ami nem fölemel. Egyszerűen el kell hinnünk Isten beszédét, hittel 

kell párosítanunk, és ezért fontos az, hogy naponta olvasd a Bibliádat. Nem azért, hogy 

megfeleljünk, nem törvényből. Nagyon csodálatosak az imakönyveink. A két imakönyv az 

Igék gyűjteménye, és rendszerbe van szedve. Ha valamelyik területen vannak problémáid, 

akkor kezdd el az életednek azt a területét táplálni. Én egy vallásos háttérből jöttem és nekem 

problémám volt az üdvösséggel, amikor megismertem az Urat, amikor újjászülettem, amikor 

befogadtam az Őt. Hónapokig nem tudtam elfogadni, hogy Isten engem csak úgy, mindenféle 

cselekedetek nélkül üdvözít. Óriási gondjaim voltak ezzel, még Bibliám sem volt. De 

beszereztem egy Bibliát, és semmi más nem érdekelt, csak az, hogy igazat mondtak-e nekem. 

Hogy tényleg nem az én teljesítményem miatt kapok üdvösséget? Tudjátok, én katolikusként 

nőttem föl. Hálát adok Istennek. Nagybátyám egy római katolikus pap volt, most nemrég halt 

meg, 96 éves korában. Végigjárta a frontot, és ott megfogadta Istennek, hogy ha megússza ezt 

az egész háborút, akkor Őt fogja szolgálni. Ezért elment katolikus papnak. Én szinte ott 

nőttem fel egy templomban, ministráltam, ismertem az összes szertartást, a latin szövegeket, 

mindent az égvilágon, és nagyon-nagyon jó emberek vettek körül. Ő egy csodálatos ember 

volt. Egy nagyon csodálatos ember volt, de nyilván a hite akkora volt, amekkora az ismerete 

Isten Igéjéből. És folyamatosan végig kellett mennünk azokon a szertartásokon. Egy dolgot 

nem szerettem soha: a bűneimet megvallani. El kellett mennem gyónni, nem volt nagy 

választási lehetőségem, mert a nagyanyám nagyon vallásosan nevelt bennünket. Nekünk, 

gyerekeknek nem volt választási lehetőségünk. Mindig el kellett menni, és meg kellett gyónni 

a bűneinket. Soha nem szerettem, mert tudtam azt, hogy nem tudom megvallani az összeset. 

A másik dolog: azt is tudtam, hogy hiába vallom meg, amikor legközelebb visszamentem, 

nyugodtan elmondhattam volna a papnak, hogy semmi nem történt az előző gyónás óta. 

Ugyanaz a helyzet, mint előtte volt. Nekem nagyon nagy problémám volt azzal, hogy mindig 

kárhoztatva éreztem magam, mindig bűnösnek éreztem magam, mindig azt éreztem, hogy 

engem Isten nem tud elfogadni, mert valahol elrontottam. Nagyon sok embernek van ezzel 

problémája, akik vallásos háttérből jönnek. Én most nem embereket vagy gyülekezeteket 

szeretnék kárhoztatni, hanem magát a tényt mondom, hogy ha valakit állandó bűntudatban 

nevelnek föl, akkor egyszerűen nem tud működni a hite, és azon a területen hajótörést fog 

szenvedni az élete. Mondom, hogy hónapokig tartott, mire el tudtam fogadni azt az igeverset, 

ami kijelenti, hogy ha én megvallom Jézus Krisztust, mint Uramat, Megváltómat, és 

elfogadom a kereszt munkáját, akkor minden érdem nélkül Isten üdvözít engem. Nekem ez 

egy akkora felfedezés volt, hogy azt el sem tudom mondani!  

Mikor ezt megértettem hosszú-hosszú idő után, akkor szabaddá váltam. Tudtam, hogy 

Isten szeret engem! Te is tudjad, hogy Isten szeret téged! Mondjad: Isten szeret engem! Isten 

szeret engem! Isten úgy fogad el, ahogy vagyok! Az Ő Igéje fog téged megváltoztatni. 

Olvastuk azt az Igét is, hogy Jézus Krisztusban sem a körülmetéltség, sem a körülmetéletlen-

ség nem használ semmit, hanem a szeretet által munkálkodó hit. Ezt is rosszul értelmeztük. 

Ezt nagyon sokan úgy értelmezték, hogyha nem járok szeretetben, akkor nem működik a 

hitem. Nem erről van szó. Mindjárt egy kicsit végigvesszük ezt is, kielemezzük. Ez az igevers 

a napokban jött elő. Istenre van két definíció a Bibliában. Az egyik a szeretet, a másik a 

világosság. Isten szeretet. Isten világosság. Tehát, amikor a szeretet szót olvasod a Bibliában, 

akkor nyugodtan behelyettesítheted, hogy Isten. Ha azt olvasod, hogy Isten, akkor nyugodtan 

oda teheted azt a szót, hogy szeretet.  

Most menjünk egy kicsit lassabban. Hogyan működik a hit? A szeretet által. Ki a szeretet? 

Isten. Akkor ki által munkálkodó a hit? Nem az énáltalam munkálkodó hit, hanem Isten által, 

a szeretet által munkálkodó hit. Magyarul: az isteni fajta hit. Az Istentől kapott hit szerinted 

tökéletes? Igen! Nem az én szeretetem a tökéletes, hanem Isten szeretete. Az Isten szeretete 
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által munkálkodó hit. Az Istentől kapott hit. Az Istentől jövő hit. Az isteni fajta hit az, ami 

hathatós. Az, ami hatással van az életünkre. Tehát ez nem a feltétele annak, hogy a te hited 

működjön, hanem annak a gyümölcse. Az isteni fajta hitet alkalmazzuk, ha a szeretet által 

munkálkodó hitnek hagyjuk, hogy átjárja az életünket. Annak lesz a gyümölcse az, hogy te 

szeretetben fogsz járni. Annak lesz a gyümölcse az, hogy mindent szeretetben fogunk tenni. 

Mert Isten az, aki munkálja bennünk az akarást. Isten munkálkodik bennünk. Értsd meg 

végre, hogy magadtól nem tudsz tökéletes lenni, csak Isten segítségével! Egy dolgot tudsz 

tenni, hogy odaszánod magad. Mire? Isten Igéjének hallgatására, a hallgatására, a hallgatá-

sára. Mert Isten beszéde, Isten Igéje tud bennünket tökéletessé tenni. Nem tudunk magunktól 

megváltozni, nem tudjuk magunkat meggyógyítani, hanem Isten beszéde, amelynek a 

gyümölcse a gyógyulás, az, hogyha hallgatjuk azt az Igét. Ne hagyjuk, hogy a tövisek 

elfojtsák Isten beszédét! Tehát a világi gondok. Bizony, oda kell szánni magunkat, ezért nem 

engedhetjük meg magunknak azt a luxust, hogy ne hallgassuk Isten Igéjét!  

Amikor így együtt vagyunk, akkor egy olyan hit van itt jelen, amikor fölszabadul a hitetek, 

akkor egyszerűen Isten ereje árad. Ilyen helyen könnyű meggyógyulni. Könnyű az igákat és a 

terheket rátenni Jézus vállára. Nagyon sok terhet hordozunk. A mi vállunk nem olyan széles 

ahhoz, hogy ezeket elhordozzuk. Azt mondja, hogy minden gondotokat vessétek Őreá, mert 

Neki gondja van reátok. Az Ige, az Ige, az Ige folyamatosan kell, hogy áradjon az életünkben. 

Vagyis hallgassátok az Igét! Hálát adunk Istennek, hogy most már olyan technika van, hogy a 

kiskertedben, amikor kapálsz, akkor is tudsz Igét hallgatni. Amikor bármit dolgozol. Úgyhogy 

dupla eredmény van, mert hallgatod az Igét, és közben elvégzed a dolgodat is. Mikor utazunk 

az autóval, mi megy? Az Ige. A prédikálást hallgatjuk. Miért? Mert abból lesz a hitünk. Így 

fognak jönni az eredmények. A hit nem a lusta embernek való, aki nem hajlandó időt szánni 

arra. Szeretné a gyógyulást, szeretné a gyümölcsöket, de nem vetette el a magot. Szeretnék 

aratni, de nem vetettem, hát akkor elég gond van. Ha akkor akarsz hitet szerezni, amikor már 

összezavarodott minden az életedben, akkor már késő. Vannak dolgok, amik a növekedéssel 

jönnek. Tudjuk, hogy a mag hogyan fog gyümölcsöt teremni. Nem mag formájában. A mag 

csak a kezdet. A magban lévő életnek elő kell jönni. Az a fa, az a növény fel kell, hogy 

növekedjen. Ez a növekedési időszakunk, és utána fognak jönni a gyümölcsök. A 

leghasznosabb dolgot teszed, amikor Isten beszédét, Isten Igéjét, Isten Igéjének prédikálását 

hallgatod. Hallgasd, hallgasd, hallgasd az Igét! Ezt mondja a világ a prédikálás bolondsá-

gának, mi pedig azt mondjuk, hogy ez Isten bölcsessége. Istennek tetszett, hogy az igehirdetés 

bolondsága által tartsa meg azokat, akik hisznek. Halleluja! Használt-e ma nekünk ez az 

üzenet? Nekem használt! Köszönjük Istennek! Övé minden dicsőség!  
 

*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 

 

 


